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25. november 2008

I henhold til  § 36, stk. 1 i Landstingets  Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål  til 
Landsstyret:

Spørgsmål til Landsstyret:
 
Kan Landsstyret oplyse, hvordan de Hjemmestyreejede aktieselskabers kortfristede lån er sikret rimelige 
vilkår når de skal fornyes?
 
Kan Landsstyret oplyse, hvordan de Hjemmestyreejede selskabers forskellige kortfristede lån bliver 
refinansieret, såfremt de skal refinansieres?
 
Kan Landsstyret oplyse, hvilke og hvor mange af de Hjemmestyreejede selskabers kortfristede lån der er 
indfriet uden at der er optaget nye lån?
 
Kan Landsstyret oplyse, om der er sket en udvikling i de Hjemmestyreejede selskabers lånemasse, siden jeg 
sidst stillede spørgsmål om samme emne og i betragtning af den igangværende finanskrise?
 
Kan Landsstyret oplyse, om der er sket en udvikling i selskabernes egenkapital/soliditet siden jeg sidst 
stillede samme spørgsmål, og i bekræftende fald ønskes det oplyst, hvilken udvikling der er sket og svaret 
bedes specificeret på de enkelte selskaber?
 
Hvilke særlige forholdsregler har Landsstyret iagttaget i tilfælde af, at Hjemmestyrets aktieselskaber får brug 
for hjælp fra landskassen?
(Landstingsmedlem Esmar Bergstrøm, Inuit Ataqatigiit)

Begrundelse:

Jeg har ikke modtaget svar på mine spørgsmål fra Landstingets talerstol, hvorfor jeg finder det nødvendigt at 
stille spørgsmålene skriftligt.

I tider hvor vi opererer med et meget stort underskud på finansloven, er vi nødsagede til at sikre, at der ikke 
kommer meget ubehagelige finansielle overraskelser, som Landskassen ikke er i stand til at honorere.

Såfremt man ikke forstår mine spørgsmål, eller der er tvivl om, hvad jeg ønsker at opnå med spørgsmålene, 
stiller jeg gerne op til en mundtlig udredning.


